
Aan de leden van de gemeente raad van de gemeente Duiven 
27 mei 2018 

Betreft: Woningbouwprogramma 2018-2027 

 

Geachte leden van de raad, 

Op 29 mei 2018 wordt kennelijk tijdens een politieke avond het onderwerp voorstel ‘vervolgproces 
besluitvorming Woningbouwprogramma 2018-2027’ besproken. Door middel van deze brief willen 
wij als omwonenden van de locatie Lombokstraat u het onderstaande in overweging geven. 

Het voorliggende procesvoorstel van de gemeentesecretaris. De agendacommissie van de raad 
heeft een eerder voornemen het woningbouwprogramma te bespreken uitgesteld, omdat het in-
spraakproces niet afdoende is geweest en het politieke besluitvormingsproces in de raad gaat ver-
troebelen en vertragen. De gemeentesecretaris is verzocht een procesvoorstel te schrijven met als 
suggestie van de commissie om het woningbouwprogramma op te knippen in twee delen. Een deel 
met minder gevoelige woningbouwlocaties waar snel over besloten kan worden door de raad, en een 
deel met locaties waarvoor extra tijd nodig zal zijn. Het woningbouwprogramma is desondanks niet 
gewijzigd en er wordt niet of nauwelijks ingegaan op de suggesties. Daarmee negeert het proces-
voorstel de agendacommissie ongemotiveerd. Naar onze mening zou dit niet acceptabel mogen zijn. 

Burgerparticipatie. De agendacommissie heeft al geconstateerd dat inspraak onvoldoende is ge-
weest. Wij mogen aannemen dat dit in het vervolg wel klopt. Dit is helaas volstrekt niet het geval. De 
interim-griffier geeft in haar memo weliswaar aan dat ten aanzien van de bespreking op 29 mei 2018 
zoveel mogelijk inwoners de uitnodiging krijgen of deze zien. Echter, niets is minder waar. Alleen de 
heer Rietbergen heeft een uitnodiging gekregen, waarbij hij meermalen bij de griffier heeft aangege-
ven dat dit volstrekt onvoldoende is. De andere bewoners zijn wederom niet betrokken en moeten 
uit het bericht ‘woningbouwprogramma en initiatiefvoorstel weidekervel ‘in de Duivenpost raden dat 
de locatie Lombokstraat op de agenda staat. Uit de diverse documenten blijkt verder dat het de be-
doeling is de inspraak tot het minimale te beperken. Deze handelswijze druist in tegen de burgerpar-
ticipatie die de gemeente zegt te willen nastreven en grenst aan onbehoorlijk bestuur. Een grens die 
overschreden wordt, wanneer in ieder geval de locatie Lombokstraat in het woningbouwprogramma 
blijft staan, zonder dat de bewoners hebben kunnen participeren. 

Woonvisie en structuurvisie. Het procesvoorstel doet voorkomen dat de locatie-aanwijzingen in het 
woningbouwprogramma in beton zijn gegoten, omdat zij zijn gebaseerd op de woonvisie die door de 
raad is vastgesteld. Anderzijds staat in het coalitieakkoord letterlijk dat: “we onszelf de tijd gunnen 
om bij elke stap nog eens kritisch te bekijken of we op de juiste weg zitten van uitdaging naar oplos-
sing”. Naar onze mening is hier meer dan voldoende aanleiding voor, omdat de woonvisie een fun-
damenteel uitgangspunt negeert. Uit onderzoek blijkt dat er de komende jaren bevolkingskrimp 
wordt geprognosticeerd. Wanneer, anders dan nu, die lijn in de besluitvorming wordt betrokken dan 
ontstaat er juist een overschot aan woningen. Dit roept vragen op als: wat is het transformatiebeleid 
van leegstand naar geschikt maken voor betaalbaar wonen, wat zijn de nadelen van inbreiding, 
waarom huidige inwoners zo zwaar belasten en niet in Ploen-Noord bouwen, welke alternatieven zijn 
er, welke woonvormen zijn geschikt voor 75+? Allemaal vragen waaraan in de woonvisie voorbij 
wordt gegaan, maar die wel degelijk relevant zijn.  
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Wanneer de raad dit alles desondanks zou willen passeren, dan blijft over dat inbreiding op de locatie 
Lombokstraat in strijd is met de structuurvisie die ook pas recent is vastgesteld. Omwonenden mo-
gen aan deze structuurvisie het gerechtvaardigd vertrouwen ontlenen dat de locatie Lombokstraat 
niet bebouwd wordt en bovendien als onderdeel van het zogenoemde ‘historisch lint’ daarvan ont-
zien wordt. Als de raad onverkort aan door haar vastgestelde visie wil vasthouden, dan kan het niet 
anders dan dat alleen al vanwege de structuurvisie de locatie Lombokstraat van het woningbouw-
programma wordt afgevoerd. 

Woningbouwprogramma. Het doel van de gemeente is op korte termijn betaalbare woningen te 
realiseren. De plannen op de locatie Lombokstraat betekenen daarentegen woningen in het hoge 
segment. Ook eist de gemeente draagvlak bij particuliere initiatieven, zoals het geval is bij de locatie 
Lombokstraat. Wij kunnen u zeggen dat dit draagvlak er beslist niet is en de projectontwikkelaar nog 
geen enkele initiatief tot een gesprek heeft genomen. Tot slot staat deze locatie ‘aangeslagen’ voor 
30-40 woningen. Dit is echter niet op basis van een haalbaarheidsstudie, maar is het aantal dat de 
projectontwikkelaar nodig heeft om aan het project te kunnen verdienen. Ook om deze redenen kan 
het niet anders dan dat de locatie Lombokstraat wordt afgevoerd van het woningbouwprogramma. 

Status van deze brief. Als bewoners hebben wij volstrekt te weinig tijd gehad om het proces te door-
gronden en alle documenten te bestuderen. De enorme en overigens niet gemotiveerde haast die 
ten aanzien van onze locatie Lombokstraat wordt gemaakt, betekent dat het proces gewoon niet fair 
en voor ons op onacceptabele wijze verloopt. Daarom mag deze brief worden opgevat als overwe-
gingen die wij de raad willen meegeven, maar niet als welke vorm van inspraak dan ook. Dat geldt 
ook voor de bijeenkomst van 29 mei 2018. Behalve bovenstaande hebben wij veel meer tekortko-
mingen geconstateerd, waaronder juridische. Zo heeft de Raad van State bijvoorbeeld bepaald dat er 
een ontsnappingsclausule moet zijn. Ook willen wij weten welke afspraken er al (door het ambtelijke 
apparaat) zijn gemaakt met bijvoorbeeld de projectontwikkelaar. Het valt namelijk op dat diens be-
langen en ook teksten als een soort wervingstekst zijn opgenomen in het beleidsdocument, dat het 
woningbouwprogramma is. Met andere woorden, wij hebben veel meer tijd nodig om onze mening 
te vormen en zienswijze te geven dan de enkele dagen die ons nu zijn gegeven. 

Ons verzoek. wij willen de raad verzoeken om in ieder geval de locatie Lombokstraat te schrappen uit 
het voorliggende woningbouwprogramma. Op deze wijze wordt tegemoet gekomen aan de sugges-
ties van en de zorg geuit door de agendacommissie en ook aan in bovenstaande geconstateerde te-
kortkomingen met betrekking tot de locatie Lombokstraat. 

Wij willen de raad ook vragen om het college op te dragen de eigen standaards met betrekking tot 
burgerparticipatie na te leven en ons als inwoners van ons mooie dorp serieus te nemen en werkelijk 
te betrekken. Anders dan men doet voorkomen zijn wij namelijk geen Nimby’s, maar weldenkende 
mensen die bereid zijn om na te denken over oplossingen en alternatieven, waar we allemaal blij van 
worden. Op basis daarvan kan altijd nog worden geconcludeerd wat de beste invulling van de locatie 
is. Als omwonenden zijn wij ons daarom ook aan het verenigen om zodoende ook een goede ge-
sprekspartner te kunnen zijn. 
 

Met vriendelijke groet, 

Arend Zwaga en Bob Rietbergen 
Namens de bewoners. 
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